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Utlåtande Rotel III (Dnr KS 2024/795) 

Förslag till uppräkning av programpriser och 
strukturtillägg inom gymnasieskolan för 2025 

Rekommendation från Storsthlm 
Svarstid den 15 december 2024 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Emilia Bjuggren 

Sammanfattning av ärendet 

Stockholms stad tar emot ett stort antal gymnasieelever från andra kommuner och får 
kostnadsersättning för dessa enligt prislistan för nationella program inom 
samverkansområdet inom Stockholms län. Programpriserna för gymnasieskolans 
nationella program ses över årligen efter dialog med kommunledningarna i 
Stockholms län. Kommunförbundet Storsthlms styrelse har beslutat att 
rekommendera en prislista för 2025 som baseras på en ökning med 2,8 procent för 
programpriser och strukturtillägg för meritvärden högre än 120. För meritvärden 120 
eller lägre är ökningen av strukturtillägget 6,0 procent. Förslaget har skickats på 
remiss till bland annat Stockholms stad. 

Utbildningsförvaltningens beräkning av Storsthlms prislista visar att höjningen av 
programpengen summerar till 2,9 procent. I ärendet föreslås att prislistan godkänns.  

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och utbildningsnämnden. Till följd 
av den korta remisstiden har utbildningsförvaltningen inkommit med ett 
kontorsyttrande. 

Stadsledningskontoret poängterar att utbildningsnämndens beräkningar visar att 
programpengen blir 2,9 procent för nämnden. Det innebär ökade kostnader med 
ungefär en miljon kronor 2025. Stadsledningskontoret vill uppmärksamma detta men 
föreslår ändå att förslaget godkänns. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.
Uppräkning av programpriser och strukturtillägg inom gymnasieskolan för 
2025 godkänns enligt bilaga till utlåtandet.
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Utbildningsförvaltningen bedömer att effekten av förslagen att höja programpengen 
med 2,8 procent ryms inom ramen för finansborgarrådets förslag till budget 2025.  

Föredragande borgarrådets synpunkter 

Årets förslag på höjning av programpriserna till gymnasieskolan är för första gången 
på länge i nivå, och till och med högre än den förväntande kostnadsutvecklingen för 
stadens gymnasieskolor. Det är välbehövligt att Storsthlm kommit fram till en 
höjning som möjliggör satsningar på stadens gymnasieskolor då gymnasieskolorna i 
Stockholmsregionen länge varit underfinansierade.  

Efter många år av otillräcklig finansiering möjliggörs därför nu satsningar på 
gymnasieskolan i form av exempelvis en utökad elevhälsa, stärkt likvärdighet och 
arbete för att öka yrkesprogrammens aktivitet. Det senare är av särskild vikt om vi 
som region ska lyckas med att möta samhällets behov av yrkeskompetens och leva 
upp till de nya lagkraven som anger att gymnasieutbildningen ska dimensioneras 
utifrån arbetsmarknadens behov. 

Stadens gymnasieskolor håller generellt mycket hög kvalitet, har många behöriga och 
duktiga lärare och elever som uppnår goda resultat. Samtidigt finns utmaningar med 
likvärdigheten inom gymnasieskolan, inte minst kopplat till fristående skolor som har 
en lägre andel behöriga lärare och lägre resultat.  Även inom stadens gymnasieskolor 
ser vi hur program där elever har tuffare förutsättningar också har betydligt lägre 
resultat.  

Det är därför viktigt att Storsthlm nu tar steg mot att höja den socioekonomiska 
ersättningen. Det är ett arbete som måste fortsätta och den socioekonomiska 
omfördelningen inom gymnasieskolan behöver därför öka även framåt.   

Att ungdomar i Stockholmsregionen fritt kan välja gymnasieskola i hela länet är i 
grunden väldigt bra. Stockholms stad tar här ett stort ansvar för att tillhandahålla 
gymnasieutbildning till länets ungdomar. Ska samarbetet vara hållbart över tid krävs 
dock att årets höjning av programpriserna inte är ett undantag. Vi behöver över tid 
fortsätta prioritera våra gymnasieskolor och samtliga kommuner i länet behöver vara 
beredda att betala för vad det faktiskt kostar att leverera en god och likvärdig 
gymnasieutbildning till våra ungdomar. 

Slutligen noterar jag att programpengen höjs med 2,9 procent i nuvarande förslag till 
prislista. Jag utgår därför från att Stortsthlm ser över sina beräkningar så att prislistan 
framöver följer de beslut som tagits i styrelsen. 

Bilaga 

Prislista för gymnasieskolan i Stockholmsregionen 2025 rättad 20240923, dnr 
KS2024/795-3.1 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 6 november 2024 

Karin Wanngård 
Kommunstyrelsens ordförande  
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Ärendet 

Från och med den 1 januari 2015 gäller ett samverkansavtal som samtliga kommuner 
i Stockholms län samt Håbo kommun har antagit. 

I enlighet med samverkansavtalet ska avtalsparterna årligen besluta om eventuell 
justering av gymnasieskolans programpriser efter förslag från kommunförbundet 
Storsthlm. Förslaget har skickats på remiss till bland annat Stockholms stad.  

Efter samråd med kommunledningarna har kommunförbundet Storsthlms styrelse 
beslutat att rekommendera en prislista för 2025 som baseras på en ökning med 2,8 
procent för gymnasieskolans nationella program med hänsyn tagen till kommunernas 
ekonomiska förutsättningar. 

Strukturtillägget, som baseras på elevernas meritvärden i årskurs 9, justeras med en 
uppräkning om 2,8 procent för elever med meritvärde från grundskolans årskurs nio 
högre än 120. För elever med meritvärden 120 eller lägre är ökningen av 
strukturtillägget 6,0 procent. En elev med det lägsta godkända betyget E i samtliga 
ämnen får 160 poäng. Ökningen riktas alltså till behöriga elever på nationella 
program men som saknar godkända betyg i några ämnen. 

Efter att remissen skickades ut har Storsthlm inkommit till kommunstyrelsen med en 
rättad version av prislistan för gymnasieskolan i Stockholmsregionen 2025. Det är 
denna rättade version som ärendet avser.  

Remissammanställning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och utbildningsnämnden. Till följd 
av den korta remisstiden har utbildningsförvaltningen inkommit med ett 
kontorsyttrande.  

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 21 oktober 2024 har i huvudsak 
följande lydelse. 

Stockholms stad tar emot ett stort antal gymnasieelever från andra kommuner och får 
kostnadsersättning för dessa enligt prislistan för nationella program inom 
samverkansområdet. 
 
Utbildningsnämndens beräkningar av prislistan visar att höjningen av programpengen 
blir 2,9 procent för nämnden. Det innebär ökade kostnader med ungefär en miljon 
kronor 2025. Stadsledningskontoret vill uppmärksamma detta, men föreslår att 
förslaget godkänns. 
 
Storsthlms prislista innehåller utöver det ett mindre fel för utbud av nationella 
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program för elever i klasser med hörselanpassning, vilket Storsthlm är informerade 
om. Korrekt utbud ska vara följande: 

 Kungsholmens västra gymnasium: vård- och omsorgsprogrammet, 
naturvetenskapsprogrammet inriktning naturvetenskap och 
samhällsvetenskapsprogrammet inriktning samhälle 

 Thorildsplans gymnasium: ekonomiprogrammet inritning ekonomi och 
teknikprogrammet inriktning information. 

Stadsledningskontoret föreslår att remissen besvaras med hänvisning till vad som 
anförs i tjänsteutlåtandet. 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 21 oktober 2024 har i 
huvudsak följande lydelse. 

Programpriser och strukturtillägg 2025  
Stockholms stad tar emot ett stort antal gymnasieelever från andra kommuner och får 
kostnadsersättning för dessa enligt prislistan för nationella program inom 
samverkansområdet. 
 
Förvaltningen bedömer att effekten av förslagen att höja programpengen med 2,8 
procent ryms inom ramen för finansborgarrådets förslag till budget 2025. Den fulla 
effekten av förslagen framgår dock när budget för 2025 för Stockholms stad är 
fastställd. 
 
Förvaltningens beräkningar av prislistan visar att höjningen av programpengen blir 
2,9 procent för förvaltningen. Det innebär ökade kostnader med ungefär 1 miljon 
kronor 2025. Förvaltningen föreslår därför att prislistan bör justeras av 
kommunförbundet Storsthlm.  
 
Interkommunal ersättning för elever i klasser med hörselanpassning 
 
Kommunförbundet Storsthlms prislista innehåller mindre fel för utbud av nationella 
program för elever i klasser med hörselanpassning. Korrekt utbud ska vara följande: 

 Kungsholmens västra gymnasium: vård- och omsorgsprogrammet, 
naturvetenskapsprogrammet inriktning naturvetenskap och 
samhällsvetenskapsprogrammet inriktning samhälle  

 Thorildsplans gymnasium: ekonomiprogrammet inritning ekonomi och 
teknikprogrammet inriktning information.  

Utbildningsförvaltningen har informerat Storsthlm om detta.


	Förslag till uppräkning av programpriser och strukturtillägg inom gymnasieskolan för 2025
	Rekommendation från Storsthlm Svarstid den 15 december 2024
	Förslag till beslut
	Föredragande borgarrådet Emilia Bjuggren
	Sammanfattning av ärendet
	Beredning
	Föredragande borgarrådets synpunkter
	Bilaga
	Ärendet
	Remissammanställning



